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Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

De antwoorden op de Artikel 45-vragen van de PvdA met het onderwerp “Draagvlak en voortgang 

Berkum Energieneutraal 2025”. 
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Toelichting op het voorstel 

Inleiding 

Op 5 januari 2019 zijn door de heer Mart oude Egbrink van de PvdA vragen gesteld op grond van 

Artikel 45 in verband met het onderwerp "Draagvlak en voortgang Berkum Energieneutraal 2025". 

Hieronder zijn de vragen (gebundeld) overgenomen, gevolgd door een antwoord: 

 

Gebundelde vragen 1, 6, 7 en 8 

Deelt het college de zorgen van onze fractie ten aanzien van de benodigde financiële middelen die 

nodig zijn om Berkum energieneutraal te maken? 

 

In hoeverre maakten de niet-toegekende subsidies deel uit van de financiële modellen die in het 

wijktransitieplan moeten komen staan? En in hoeverre ontstaat er daarmee een probleem qua 

financiële dekking? 

 

Hoeveel geld is het college van plan te investeren in fase 2 – de uitvoeringsfase voor Berkum 

Energieneutraal? 

 

Hoeveel geld investeren elk van de samenwerkingspartners (zijnde: Enenix, DeltaWonen, Provincie 

Overijssel, VNO-NCW, Unica, Windesheim, NMO, Rabobank en wijkbewoners) in fase 2, de uitvoering 

van het project? 

 

Antwoord: 

Het college is zich bewust van het belang van het project Berkum Energieneutraal 2025. Zoals in de 

informatienota aangegeven wordt fase 1 afgesloten met een Wijktransitieplan 2019-2025 om de 

voorgestelde doelen te behalen. Financiering van de te treffen maatregelen dient haalbaar en 

betaalbaar te zijn voor de eigenaar/gebruiker en wordt geregeld vanuit financiële instrumenten, zoals 

gebouwgebonden financiering.  Financiering van het proces is een onderdeel van het Wijktransitieplan. 

Voor alsnog voorzien wij hier voor de komende tijd geen probleem. Fase 1 is in afronding en zoals in 

de informatienota aangegeven wordt het Wijktransitieplan u ter besluitvorming voorgelegd. 

 

Gebundelde vragen 2, 3 en 4 

Is het college van mening dat de relatie tussen de gemeente Zwolle en Den Haag verslechterd is als 

we zien dat deze twee subsidieaanvragen, maar ook andere recente subsidieaanvragen zoals de 

Regio Deal Human Capital Agenda, afgewezen worden? Heeft het college een verklaring waarom 

verschillende aanvragen vanuit Zwolle worden afgewezen?  

 

In de informatienota van 6 december 2018 geeft het college aan dat om tot de aanvraag voor de 

subsidie ‘Proeftuin Aardgasvrij wijken’ te komen, er nauw contact is geweest met het ministerie. Ook 

geeft het aan dat op het ministerie al snel bleek dat de subsidieaanvraag van Zwolle op de lijst kwam 

van projecten die het niet zouden worden. Hoe komt het dat dit contact met het ministerie desondanks 

heeft geleid tot een aanvraag die op voorhand kansloos was? 

 

Had het college bij de subsidieaanvraag ‘Aardgasvrije en frisse scholen’ het vermoeden en/of de 

kennis dat subsidieaanvragen met financiële dekking meer kans zouden maken op honorering? En 

zoja, hoe kan het dat er dan alsnog een aanvraag zonder dekking is ingediend? 

 

file://///test.intern/Data/GezamenlijkY/Gemeente/Div/Handleidingen_WO/formats%20college-raad/html/informatienota%20voor%20college%20en%20raad%20handleiding.htm
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Antwoord: 

Het College is deze mening niet toegedaan. Tijdens het aanvraagproces van beide genoemde 

aanvragen heeft er geregeld overleg met de betrokken departementen plaatsgevonden. Dit heeft 

geleid tot een goede relatie, waaraan het niet-toekennen geen afbreuk doet. Met deze contacten 

kunnen wij in de toekomst ons voordeel mee doen en verder bestendigen.  

 

Voor de regiodeal HCA was de procedure overtekend qua aantallen aanvragen. Zwolle is uitgenodigd 

om een aanvraag in te dienen voor de derde tranche met een aanscherping op de uitwerking van het 

begrip Brede Welvaart. Daarover treden we binnenkort weer in overleg.  

 

Bij de aanvraag van het programma Aardgasvrije Wijken was bekend dat ons project nog niet ver 

genoeg ontwikkeld was om binnen de gewenste kaders van het programma te passen. Doordat onze 

aanpak zich richt op het vanaf het begin betrekken van bewoners is het daarmee wel uniek. Dat maakt 

dat het ministerie ons project interessant vindt en hebben wij besloten om toch in te dienen. Het 

voordeel is dat wij nu op het netvlies staan van het ministerie en we feedback op onze aanvraag 

hebben gekregen die we in een nieuwe ronde (verwacht medio 2019) verwerken. 

 

Bij de beoordeling van de subsdieaanvraag ‘Aardgasvrije en frisse scholen’ heeft de 

beoordelingscommissie ervoor gekozen om voorrang te geven aan aanvragen waar sprake is van 

dekking van de beoogde investering. De financiële dekking is geen voorwaarde geweest bij de 

regeling. En de wijze van beoordelen van was van te voren niet bekend.  

 

Vraag 5 

Wat is het effect van de niet toegekende subsidies op de voortgang van het project Berkum 

Energieneutraal 2025? Zowel kijkende naar de aspecten van financiering van het project als effect op 

het vertrouwen onder inwoners en samenwerkingspartners? 

 

Antwoord: 

Het project is gestart zonder subsidie en zal ook voorgezet worden ondanks de afwijzing van de 

subsidieaanvraag. De beoogde versnelling waar de subsidie aan bij draagt zal niet bereikt worden. In 

het Wijktransitieplan zullen we hier rekening mee houden. De bewoners en samenwerkingspartners 

blijven vol vertrouwen inzetten om het project tot een succes te maken. 

 

Vraag 9 

Wetende dat het draagvlak bij belanghebbenden doorslaggevend is voor de daadwerkelijke realisatie 

van een energieneutrale wijk, wat heeft het college sinds 15 november ondernemen als reactie op het 

bericht dat de wijkvereniging Berkum onvoldoende financiele steun en regie ervaart? 

 

Antwoord: 

Op 21 november 2018 is er een bespreking geweest met het projectmanagement van Berkum 

Energieneutraal 2025. Op 17 januari 2019 is er bestuurlijk overleg met de samenwerkende partijen 

waaronder de wijkvereniging geweest. De uitkomsten hiervan vertalen zich in het Wijktransitieplan. 

 

Vraag 10 

In de informatienota van 6 december 2018 geeft het college aan dat deelname aan het project op 

vrijwillige basis is. De wijkvereniging geeft aan (De Stentor, 15 november) dat 80% van de inwoners 
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antwoord willen op de vraag: ‘’what’s in it for me?’’. Hoe zorgt het college er voor dat deze groep 

inwoners allemaal mee (kunnen) gaan doen? 

 

Antwoord: 

Het college heeft het standpunt dat iedereen die dat wil daadwerkelijk kan meedenken en meedoen 

aan de energietransitie in Berkum.  

 

Vraag 11 

In het ‘Plan van aanpak 2018-2022 Zwolle geeft energie’ wordt door het college aangegeven dat de 

beschikbaarheid van capaciteit een aandachtspunt en voorwaarde is om de energietransitie te laten 

slagen. In hoeverre is er aan de gemeentelijke zijde wel of niet voldoende capaciteit om de 

energietransitie in Berkum goed te begeleiden? En in het geval deze capaciteit niet toereikend is, wat 

is er volgens het college aanvullend nodig? 

 

Antwoord: 

In het wijktransitieplan wordt de inzet van de gemeente en de samenwerkende partijen beschreven. 

 

Vraag 12 

Welke lessen trekt het college uit de afgewezen subsidieaanvragen en wat wordt er gedaan om 

toekomstige subsidieaanvragen wel te laten slagen? 

 

Antwoord: 

Het college is van mening dat met de getoonde inzet en aanpak het project Berkum Energieneutraal 

2025 binnen de ontwikkelgrenzen van het project maximaal voorgesorteerd is op een aanvraag in de 

ronde van 2019.  Daarnaast is aan het programma Aardgasvrije wijken van het ministerie van BZK een 

kennis- en leerprogramma gekoppeld. Vanaf 2019 kunnen alle gemeenten hieraan meedoen. 

 
 

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 
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De raad van de gemeente Zwolle; 
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Aldus besloten in de openbare vergadering van 11 februari 2019, 

 

de voorzitter, 

 

de griffier, 


